
 آرمان ملی: در حالی که هادی ساعی رئیس فدراسیون 
تکواندو از برگشت کیمیا علیزاده خبر داده بود ولی وی این 

مساله را رد کرد. 
   مهاجرت 

دی ماه سال 1398 بود که خبر رسید تنها مدال آور ورزش 
بانوان ایران در رقابت های المپیک با مهاجرت به کشور هلند 
قصد دارد در بازی های المپیک توکیو برای کشوری غیر از ایران 
مبارزه کند. ایسنا 18 دی کاه سال 1398 نوشت: چندی پیش 
کیمیا علیزاده، دارنده مدال برنز المپیک ریو و نقره و برنز جهان 
در رقابت های انتخابی تیم ملی تکواندو بانوان ایران غایب 
بود و کادر فنی تیم ملی دلیل این موضوع را آسیب دیدگی این 
ورزشکار عنوان کردند و حتی این صحبت از سوی سرمربی 
تیم ملی مطرح شد که علیزاده به شرط رسیدن به شرایط ایده آل 
می تواند راهی اردوی تیم ملی شود و برای کسب سهمیه المپیک 
تلاش کند، اما برخلاف این ادعاها، علیزاده چند روزی است 
راهی کشور هلند شده و تمرینات آماده سازی خود را در اروپا 
پیگیری می کند. علیزاده با مهاجرت به هلند دیگر قصدی برای 
مبارزه زیر پرچم ایران را ندارد و به دنبال این است در بازی های 

المپیک توکیو برای کشوری غیر از ایران مبارزه کند. 
   المپیک پاریس 

چند هفته قبل و در رقابت های المپیک پاریس ناهید کیانی 
تکواندوکار شایسته ایران با غلبه بر کیمیا علیزاده در دور نخست 
که زیر پرچم بلغارستان مسابقه می داد، در دورهای بعدی 
رقبایی از تونس و لبنان را شکست داد و راهی فینال المپیك شد. 
این نخستین صعود یك ورزشکار زن ایرانی به فینال المپیك در 
تمامی رشته ها بود. ناهید کیانی در فینال مقابل حریف کره ای 
شکست را پذیرفت و به مدال نقره قناعت کرد، اما با همین مدال 
نقره تبدیل به پرافتخارترین ورزشکار زن تاریخ ایران در ادوار 
المپیك شد. در همین وزن یعنی منفی 57 کیلوگرم کیمیا علیزاده 
که زیر پرچم بلغارستان مسابقه می داد و با رسیدن ناهید به 
فینال توانسته بود به شانس مجدد برگردد موفق به کسب مدال 
برنز شد. این دومین برنز علیزاده در المپیك بود. او نخستین 

برنزش را در المپیك ریو 2016 برای ایران کسب کرده بود. 
   حاشیه ها 

تقابل ناهید کیانی و علیزاده و سپس کنار هم قرار گرفتن روی 
، نحوه گزارش صداوسیما، سانسور  سکو برای دریافت جوایز
آغوش ناهید کیانی و کیمیا علیزاده در پایان مراسم اهدای 
مدال، موضع گیری برخی مقامات رسمی و مسائلی از این دست 
حواشی بسیار زیادی به وجود آورد. حتی سخنگوی دولت هم 
به ماجرای این مسابقه ورود کرد و در فضای مجازی با انتشار 
تصویری از ناهید کیانی نوشت: این دختر ایران است، ناهید 
کیانی قهرمان، تاریخ ساز و سربلند زیر پرچم ایران! آغوش وطن 
همیشه برای کیمیاهای ایران باز است... آمیخته شدن این 
حواشی با هم بخشی از تاریخ سازی ناهید کیانی را تحت الشعاع 
قرار داد و البته مدال نقره کیانی تا حدی زهر مسائل سیاسی 
ریخته شده در زمین ورزش را گرفت. البته تخریب کیمیا علیزاده 
در تلویزیون و پیش از رقابتش با ناهید کیانی در چهار مرحله 
شکل گرفت؛ با دو آیتم، صحبت های نه چندان کارشناسانه 

و البته یک گزارش جنجالی از بازی این دو هم تیمی قدیمی. 
در این برنامه ابتدا بیژن خراسانی که به عنوان گزارشگر حضور 
داشت، مقدمه چینی کرد و گفت که کمیته بین المللی المپیک 
دوستی »خاله خرسه« را رقم زده و جدول را به گونه ای سیاسی 
کیمیا علیزاده  کیانی به  کرده تا ناهید  گروه ترسیم  در این 
برخورد کند. او سپس با به سخره  گرفتن عملکرد کیمیا علیزاده 
از این گفت که تابه حال هیچ بردی نداشته و به دلیل مسائل 
سیاسی به المپیک راه داده شده است. خراسانی از طرف مردم 
گاه هستند و این اتفاقات  هم صحبت کرد و گفت مردم ما آ
رقم خورده را به خوبی درک می کنند. نهایتا هم از این گفت که 
شرایط ذهنی و جسمی ناهید کیانی بهتر از کیمیا علیزاده است. 

   صحبت کیانی
ناهید کیانی در المپیک پاریس عملکرد درخشانی داشت و 
توانست مدال نقره را کسب کند. یکی از اتفاقات مهم حضور او در 
المپیک مبارزه با کیمیا علیزاده و پیروزی مقابل او بود و توانست 
انتقام شکست دوره قبلی را هم بگیرد. دختر تکواندوکار ایرانی 
در گفت وگو با طرفداری در خصوص مبارزه با کیمیا علیزاده 
گفت: »خب کیمیا دوست صمیمی من بوده و قطعا هیچ کس 
ترجیح نمی دهد مقابل دوست صمیمی اش مبارزه کند، اما 
بعد از پیروزی مقابل کیمیا، قسمتی از انگیزه من برای فینال 
رفتن، باز خود کیمیا بود، چون در این صورت او هم می توانست 
مدال بگیرد و هر دو نفرمان روی سکو باشیم؛ خدا را شکر همین 
اتفاق هم افتاد. خیلی برای او خوشحالم و البته این حسی که 
با دوست صمیمی ات بازی داری هیچوقت تغییر نمی کند. 

همیشه در زمین و حین مسابقه یک حس عجیبی داری.«
   صحبت رئیس 

کیمیا علیزاده«  رئیس فدراسیون تکواندو با بیان اینکه »
ملی پوش سابق تکواندوی ایران می تواند به ایران بازگردد، 
کرده اند هیچ مشکلی برای او به  گفت: دوستان ضمانت 

وجود نیاید. ایسنا نوشت: هادی ساعی رئیس فدراسیون 
تکواندو در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا کیمیا علیزاده راه 
؟، گفت: ایشان هیچ مشکلی  بازگشت به ایران را دارد یا خیر
برای بازگشت ندارد. صحبت ها در این باره انجام شده و 
من خودم با دوستان صحبت کرده ام. وی در پاسخ به این 
سوال که آیا دوست دارید او بازگردد؟، خاطرنشان کرد: همه ی 
. او از خانواده  ایران دوست دارند او برگردد. ما هم همین طور
خودمان است و دوست داریم برگردد چه برای ایران بازی 
گر هم  کند یا نکند. البته چون برای کشور دیگری بازی کرده، ا
به ایران برگردد از لحاظ قانونی نمی تواند برای ایران مبارزه 
کند. وی تصریح کرد: هر تکواندوکاری که برای تیم ملی کشور 
دیگری بازی کند، برای 2 سال نمی تواند برای کشوری مبارزه 
گر در المپیک بازی کند، برای 3 سال نمی تواند. او هم  کند و ا
برای ایران تا 3 سال نمی تواند بازی کند. البته بحث ما اصلا 
کید کرد: دوستان  بازی کردن یا نکردن ایشان نیست. ساعی تا
این اجازه را می دهند که بیاید و هیچ اتفاقی هم نمی افتد. وی 
در پاسخ به این سوال که آیا این موضوع را ضمانت می کند؟، 
خاطرنشان کرد: بله با ضمانت بنده. ما هم این ضمانت را 
از جای دیگر گرفته ایم. دوستان همه واقعا نظرشان مثبت 
است و همه دوست دارند برگردد. انتظار این را هم ندارند که 
بازی کند، چون کشور خودش است و می تواند بدون هیچ 

مشکلی بازگردد. 
کنش کیمیا     وا

گرام  کاربران در اینستا کیمیا علیزاده در پاسخ به یکی از 
گه روزی  نوشته است: »بازگشت من به ایران دروغ محضه. ا
هم تصمیم برگشت به ایران عزیزم رو بگیرم، نیازی به اجازه یا 
ضمانت کسی ندارم.« دارنده دو مدال برنز تکواندوی المپیک 
ک و سرزمین هر شخصی براش عزیزه و  یادآور شده است: »خا

». شما هموطنانم برای من عزیزتر
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بدون اجازه و ضمانت... 

 ! گشت کیمیا؛ شاید وقتی دیگر باز

خیال رم با ماندن دیبالا راحت شد  
پائولو دیبالا اعلام کرد که در رم باقی خواهد 
ماند و به هفته ها گمانه زنی مبنی بر انتقالش به 
باشگاه القادسیه عربستان پایان داد. القادسیه 
که به  تازگی به لیگ حرفه ای عربستان صعود کرده 
است پیش از این ناچو و اوبامیانگ را جذب کرد 
و تلاش زیادی نیز برای خرید دیبالا داشت ولی 
دیبالا پیشنهاد 75 میلیون یورویی این تیم را 
برای قراردادی سه ساله رد کرد. ستاره آرژانتینی 
روز پنجشنبه جدا از تیم اصلی رم تمرین کرد و 
یکشنبه گذشته در بازی هفته نخست سری آ 
مقابل کالیاری در ترکیب اصلی غایب بود. دیبالا 
گر  وارد آخرین سال قراردادش با رم می شود، اما ا
حداقل 15 بازی رسمی در این فصل انجام دهد، 
قرارداد به طور خودکار تمدید می شود و 7. 5 

میلیون یورو پاداش دریافت خواهد کرد. 

ویژه

که این فصل  تارتار  مهدی 
گل گهر  تغییرات زیادی را در 
ایجاد کرده، در دیدار با استقلال 
خوزستان با چهره کاملا جدی 
و حتی عصبانی تیمش را از کنار 
زمین هدایت می کرد و حتی 
پیروزی دو گله هم باعث نشد 
تا او از چهره اخموی خود دست 

بردارد. 

کارشناسی  نظرات  انتشار   
علیرضا فغانی در مورد دو صحنه 
پرسپولیس،  بازی  مشکوک 
خود  به  را  یادی  ز توجهات 
برانگیخت. جایی که او خطای 
کتور را رد کرد و خطای  قبل از گل ترا
سروش رفیعی را نیز مستحق 
کارت زرد و نه قرمز دانست. البته 
وی این خبر را تکذیب کرده است.

به  ر  کتو ا تر بل  مقا لیس  سپو پر
تساوی رسید، اما یکی از اتفاقات 
کتور – پرسپولیس  ویژه بازی ترا
اخراج سروش رفیعی با کارت قرمز 
مستقیم پس از کمک گرفتن داور از 
سیستم کمک داور ویدئویی بود. 
این تصمیم البته با اینکه با اعتراض 
سروش رفیعی همراه نشد اما خشم 
نیمکت نشینان تیمش را برانگیخت. 

ت
شــ

س نو
عک

        اعتراض   اخمو تکذیب

گفتوگو

پرسپولیس  سابق  بازیکن  آقایی  عباس 
در خصوص تساوی این تیم در هفته دوم 
کتور صحبت کرد.  رقابت های لیگ برتر مقابل ترا
   نظر شما درباره تساوی پرسپولیس در 

کتور در هفته دوم لیگ چیست؟ خانه ترا
تیم  روحیه  دیدار  این  کتور  فا مهم ترین   
پرسپولیس بود که با وجود آنکه 10 نفره شده 
کرد و از اندک  کسب امتیاز حمله  بود برای 
فرصت های خود گل ساخت تا با امتیاز به تهران 
برگردد. البته چهار تا پنج هفته زمان می برد تا 
بازیکنان سابق و جدید تیم هماهنگ شوند 
و با تفکر سرمربی جدید هم آشنا شوند. در 
خ داده و در کل باید  فاز تهاجمی تیم تغییر ر
از کسب امتیاز در دیداری که حریف فرصت 
بیشتری داشت خشنود بود و آماده بازی های 
بعدی شد. سختکوشی بازیکنان پرسپولیس 
قابل تقدیر است اما در خلق موقعیت با توجه 
به تغییرات صورت گرفته، زمان می برد تا تیم 
بتواند فرصت های گلزنی بیشتری داشته باشد. 
انتظار از تیم پرسپولیس بازی هجومی است و 
بازی تدافعی باب میل هواداران نیست. اینکه 
تیم بازنده نشد به روح پرسپولیس برمی گردد 
که دوست ندارد در هر شرایطی بازنده شود. 
تک  از  که  است  حرفه ای  تیمی  پرسپولیس 
موقعیت ها نهایت استفاده را می برد و در دیداری 
که بدون شک الکسیس گندوز موقعیت های 
کتور گرفت، امتیاز ارزشمندی را  زیادی از ترا
گرفت. در تمام این سال ها پرسپولیس در تبریز 
تحت فشار قرار می گرفت و بازی سختی داشت. 
کتور انصافاً خیلی قوی  در نقل و انتقالات ترا
کار کرده و مهره های زیادی جذب کرد. طبیعی 
گر خودی صاحب  بود جلوی 90 هزار نفر تماشا
گر نگاه مثبتی  فرصت های گلزنی بیشتری شود. ا
به نمایش پرسپولیس داشته باشیم درخشش 
دروازه بان بسیار امیدوار کننده بود و تیم با یک 
یار کمتر، دست از تلاش نکشید تا بازنده نباشد. 
البته نباید از خطایی که روی بی دقتی سروش 
خ داد و داور با استناد به VAR کارت  رفیعی ر
قرمز داد گذشت. بازیکن با تجربه تیم باید دقت 
بیشتری کند تا اخراج نشود و کار را سخت تر نکند. 
روز های خوش در انتظار پرسپولیس است و تیم 

بهتر از قبل می شود. 
   عملکرد سرمربی پرسپولیس را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
فراموش نکنیم گاریدو از فوتبال ایران شناخت 
کمی دارد و نمی داند در هر بازی تیمش را چطور 
گر بازی با مس در رفسنجان باشد  بچیند. شاید ا
ترکیب متفاوتی از پرسپولیس می دیدیم. به 
مرور زمان گاریدو از تیم شناخت پیدا می کند. 
پرسپولیس در پیش فصل بدنسازی خیلی سختی 
را پشت سر گذاشت. زمان می برد تا بازیکنان در 
شرایط بدنی قرار بگیرند که بتوانند بهتر ظاهر 
شوند. مطمئن هستم پرسپولیس بازی به بازی 
بهتر و آماده تر می شود. هواداران اعتماد کنند و 

بدانند تیم با گذشت زمان قوی تر می شود. 
 .
 

آقایی:
گاریدو از فوتبال ایران 

شناخت کمی دارد

شهداب یزد در مسیر ناهموار آسیا  
ایسنا: قطرپاسور تیم والیبال شهداب یزد 
می گوید سطح مسابقات آسیایی را بسیار بالاتر از 
کید کرد: شهداب  سال های گذشته دانست و تا
برای بهترین نتیجه به میدان می رود. »امیر 
« پس از بازگشت دوباره به تیم والیبال  غفور
شهداب یزد گفت: حدودا یک هفته است که به 
تیم ملحق شده ام، در شهداب خاطرات بسیار 
خوبی را با هواداران ثبت کرده ایم و امیدوارم که 
در سال که پیشرو دوباره در کنار هم نتایج خوبی 
را در مسابقات مختلف کسب کنیم. وی افزود: 
چند سالی است که به واسطه حضور تیم هایی 
که از کشور ژاپن و چین و یا تیم های دیگر مثل 
الریآنکه از سطح بالاتری برخوردارند، سطح جام 
باشگاه های والیبال آسیا افزایش پیدا کرده به 
و این موضوع کار را برای ما سخت تر می کند؛ 
اما ما قطعا می توانیم با کار تیمی بهتر و ذهنی 
قوی تر نتایج مطلوبی کسب کنیم. قطرپاسور تیم 
والیبال شهداب گفت: با توجه به امتیاز میزبانی 
تیم شهداب از این مسابقات و همچنین حمایت 
هوادرانی که قطعا سالن  مسابقه را پر خواهند 
کرد، شرایط خیلی خوبی برای موفقیت در این 
مسابقات داریم و امیدوارم که روزهای خوب و 

خاطرات شیرینی را در اینجا ثبت کنیم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه پرسپولیس اعتراض و شکایت خود را از تیم 
کتور به فدراسیون فوتبال ارسال می کند. سایت  داوری دیدار با ترا
رسمی باشگاه پرسپولیس در این مورد نوشت: »سرخپوشان 
کتور رفتند که بر خلاف جریان بازی،  ایران در حالی به مصاف ترا
تصمیماتی غیرواقع اتخاذ شد. با این حال، تصمیم اشتباه 
کتور و  کاظمی در صحنه گل ترا داور وسط یعنی سیدوحید 
اخراج سروش رفیعی، همه چیز را تغییر و تحت الشعاع قرار داد. 
پرسپولیس در بحث زیان از اشتباهات داوری در صدر جدول 
کنون نیز با شروع مجدد لیگ، اشتباه واضح داور در  است. ا
شرایطی که دید مناسبی هم داشت، روند بازی را عوض کرد و باز هم 
پرسپولیس متضرر شد. باشگاه پرسپولیس شکایت خود را رسماً به 

فدراسیون فوتبال ارسال خواهد کرد.« 

بیــنالمــلل
   تیبو کورتوا اعلام کرد تا زمانی که دومنیک تدسکو در 
بلژیک باشد، دیگر برای تیم ملی بلژیک به میدان نخواهد 
که  گرفت  تصمیم  بلژیک  فوتبال  تیم ملی  سرمربی  رفت. 
که  کو بدهد  کاپیتانی را به لوکا در غیاب دی بروینه بازوبند 
این باعث ناراحتی کورتوا شد. سنگربان رئال مادرید انتظار 
داشت که بازوبند کاپیتانی به او داده شود اما سرمربی بلژیک 

تلگراف،  گزارش  به  نگرفت.  را  تصمیمی  چنین 
کورتوا که 102 بازی ملی برای بلژیک در کارنامه 
گرامش نوشت: متأسفانه به دنبال  دارد در اینستا

اتفاقاتی که با سرمربی تیم رخ داد و پس از بررسی 
زیاد، تصمیم گرفتم به تیم ملی بلژیک تحت 
که احتمالا  مدیریت او برنگردم. متاسفم 

برخی از هواداران را ناامید کردم اما می دانم 
که این بهترین اتفاق ممکن برای بلژیک 

است چون به تیم اجازه می دهد تا روی 
اهدافش تمرکز کند. این دروازه بان 
صلیبی،  رباط  مصدومیت  از  پس 
بیشتر فصل را از دست داد اما در فینال 

لیگ قهرمانان مادرید مقابل بوروسیا 
دورتموند بازی کرد ولی جایی در ترکیب 

تدسکو برای یورو 202۴ نداشت. بلژیک 
در مرحله یک هشتم نهایی یورو 202۴ با 

شکست از فرانسه حذف شد و کوئن 
کاستیلز دروازه بان القادسیه هر 

چهار بازی از ابتدا در ترکیب 
تیمش حضور داشت. 

حاشیه های جالب افتتاح کانال یوتیوب رونالدو

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کریستیانو رونالدو نه فقط از نظر کسب افتخارات ورزشی و ثبت 
رکوردهای مختلف جزو بهترین های تاریخ ورزش جهان است، 
بلکه در کسب درآمد از طریق فعالیت های تبلیغاتی بدون شک 
بهترین ورزشکار حال حاضر دنیا محسوب می شود. در زمینه 
فعالیت در فضای مجازی نیز یکی از ویژگی های منحصر به فرد 
ستاره پرتغالی، محدود نکردن خود به یک پلتفرم خاص است. 
او با وجود داشتن بالاترین تعداد دنبال کننده در شبکه های 
گرام، روز گذشته )چهارشنبه(  اجتماعی مانند توئیتر و اینستا
کانال اختصاصی خود در شبکه یوتیوب رونمایی کرد و  از 
بلافاصله مشخص شد که چرا چنین ایده ای به ذهنش رسیده 
است. تعداد دنبال کنندگان کانال رونالدو در آغاز کار به حدی 
رسید که لوح طلایی یوتیوب را دریافت کند، هدیه ای که ستاره 
پیشین تیم های منچستریونایتد، رئال مادرید و یوونتوس 
آن را به فرزندانش تقدیم کرد. رونمایی رونالدو از حوزه جدید 

فعالیتش در فضای مجازی، اما با یکسری حواشی همراه بود که 
به صورت خاص مورد توجه کاربران قرار گرفت. اولین مورد آن 
رکوردشکنی رونالدو در جذب مخاطب بود، طوری که تازه ترین 
کلیپ از میان تنها 19 ویدئوی بارگذاری شده در این کانال بالغ 
بر 10 میلیون بازدید داشته است. این در حالیست که کانال 
رونالدو تا این لحظه بالغ بر 15 میلیون عضو )سابسکرایبر( دارد. 
پربازدیدترین ویدئوی کانال رونالدو اما به نوبه خود نکات جالبی 
داشت. یکی از آنها اشاره ستاره پرتغالی به جورجینا رودریگس و 
خطاب قراردادن او با لفظ همسر بود که اشاره ای غیرمستقیم 
به وقوع اتفاقاتی در زندگی شخصی رونالدوی 39 ساله داشت. 
مورد بعدی که دستاویزی برای طنزپردازی کاربران یوتیوب بود، 
قرار گرفتن یک نسخه بدلی از کاپ جام جهانی در پس زمینه 
کنش به این موضوع  مصاحبه رونالدو بود. یکی از کاربران در وا
نوشته است: »رونالدو فکر می کند که قهرمان جام جهانی برده 

است.« کاربری دیگر درباره همین موضوع نوشته: »رؤیاپردازی 
که هزینه ندارد. پس بگذارید رؤیاپردازی کند.« اضافه شدن 
کانال یوتیوب به دیگر پلتفرم های کاری رونالدو در فضای مجازی 
بدون شک به منزله اضافه شدن درآمدهای تبلیغاتی او خواهد 
بود. این در حالیست که او پیش از این هم از فعالیت در سایر 
شبکه های اجتماعی درآمد قابل توجهی داشت. طبق گزارش 
گرام  نشریه سان انگلیس؛ رونالدو که در حال حاضر در اینستا
63۴ میلیون دنبال کننده دارد، بابت انتشار هر پست تبلیغاتی 
در صفحه اش 2. 67 میلیون پوند درآمد کسب می کند که 
این بالاترین درآمدی است که یک نفر از فعالیت تبلیغاتی در 
گرام دارد. در رده دوم این رده بندی لیونل مسی است که  اینستا
50۴ میلیون نفر دنبال کننده دارد و بابت هر پست 2. 12 میلیون 
پوند کسب می کند. نفر سوم هم ویرات کوهلی عضو تیم ملی 

کریکت هند است. 

مجید مرتضایی سرمربی ایرانی یکی از 2۴ 
تیم حاضر در جام جهانی فوتسال، انتظار صعود 
کشورمان به فینال این رقابت ها را  تیم ملی 
به خاطر شرایط آماده سازی، اتفاقی دور از ذهن 

می داند. 
   شرایط افغانستان 

تیم ملی  شرایط  درباره  مرتضایی  مجید 
افغانستان برای جام جهانی فوتسال 202۴، 
و  نرم افزاری  کارهای  همه  گفت:  تسنیم  به 
سخت افزاری لازم را برای موفقیت تیم انجام 
دادیم و تمرینات هیچ تیمی زودتر از افغانستان 
آغاز نشده است. تمرینات را دو ماه پیش شروع 
کردیم تا کمبود تجربه بازیکنان را جبران کنیم. دو 
کش بازی کردیم و تغییرات  بار هم با تیم ملی مرا
خوبی در تیم به وجود آوردیم. وی در مورد 
بازی های تدارکاتی افغانستان بیان کرد: هفته 
آینده به تایلند می رویم تا در تورنمنتی با حضور 
گواتمالا، نیوزیلند، کویت و تایلند شرکت کنیم و دو 
گر  دیدار دوستانه در تاشکند خواهیم داشت. ا
کار دست خودمان بود، دیدارهای بسیار بهتری 

نسبت به تورنمنت تایلند انتخاب می کردیم 
و از تیم هایی چون پرتغال و اسپانیا پیشنهاد 
داشتیم، اما صدور ویزای بازیکنان ما به خاطر 

مسائل سیاسی دو ماه طول می کشد. 
   تفاوت لیگ ها 

سرمربی تیم ملی افغانستان راجع به تفاوت 
لیگ این کشور با لیگ برتر ایران اظهار داشت: 
لیگ برتر ایران گران ترین لیگ دنیاست. به جز 
کثر ماهی پنج  بارسا، باشگاه های اسپانیایی حدا
هزار دلار به بازیکنان خود پرداخت می کنند که 
این رقم در ایران به هفت هزار دلار هم می رسد. 
لیگ برتر ایران با لیگ افغانستان قابل قیاس 
نیست. لیگ افغانستان طی 22 روز و لیگ ایران 

در طول هشت ماه برگزار می شود. 
   قرعه کشی 

با  افغانستان  هم گروهی  درباره  مرتضایی 
آرژانتین، اوکراین و آنگولا در گروه C جام جهانی 
گر خودمان گروه مان را انتخاب  عنوان کرد: ا
می کردیم، گروه C آخرین گزینه ما بود. آنگولا 
بر یک   6 را  ازبکستان  و  کیفیت خوبی دارد 

اوکراین فینالیست یورو بوده  شکست داد. 
جام جهانی  قهرمان  نایب  آرژانتین  و  است 
2021 محسوب می شود. در گروه بسیار سختی 
هستیم، اما سختی زیادی کشیدیم تا حداقل 

به عنوان تیم سوم گروه صعود کنیم. 
   آماده سازی تیم ملی ایران 

وی در مورد آماده سازی تیم ملی فوتسال 
ایران برای جام جهانی 202۴ و لغو دو بازی برابر 
کرواسی تصریح کرد: فراموش نکنیم که شش 
هفته لیگ برتر برگزار شده است و هر بازی لیگ 
ایران با یک مسابقه تیم ملی در جام جهانی 
برابری می کند. در جریان مشکلات هستم، 
اما توقع داشتم کمیته فوتسال و فدراسیون 
فوتبال شش تا هشت بازی دوستانه خوب 
برای تیم ملی تدارک ببیند. سرمربی تیم ملی 
فوتسال افغانستان با اشاره به اهمیت دیدارهای 
تدارکاتی برای ملی پوشان کم تجربه خاطرنشان 
کرد: جوانان تیم ملی برای سازگاری با هم به 
دیدار دوستانه نیاز دارند. بازیکنان ما در طول 
جام جهانی باید با یکدیگر هماهنگ شوند. با 

این حال ایران در بدترین شرایط و با این کادر 
فنی و بازیکنان می تواند جزو هشت تیم برتر 

دنیا باشد. 
   انتظار 

مرتضایی درباره اظهارنظر برخی کارشناسان 
که توقع دارند تیم ملی ایران به فینال جام جهانی 
گر سال های گذشته  صعود کند، به تسنیم گفت: ا
در این باره از من سؤال می کردید، نمی توانستم 
پاسخی کارشناسانه بدهم. از لحاظ آماده سازی 
و کیفیت تمرینات که باید با دیدارهای دوستانه 
تطابق داشته باشد، این یک خواسته دور از 
ذهن است. وی به دیدارهای دوستانه برخی از 
تیم های حاضر در جام جهانی اشاره کرد و اظهار 
داشت: ازبکستان یک تور اروپایی دارد و هر دو روز 
یک بار با تیم هایی چون پرتغال، اسپانیا و اوکراین 
بازی می کند. آنگولا هم به مصاف تیم هایی 
چون پرتغال رفته است و اوکراین هشت بازی 
دوستانه خوب قبل از جام جهانی دارد. با این 
حال بازیکنان زحمت زیادی می کشند و ممکن 

است هر اتفاقی در فوتسال بیفتد. 

 جو سنگین ورزشگاه 
کتور روی پرسپولیس و ترا

کتور در هفته دوم لیگ  تیم فوتبال پرسپولیس مقابل ترا
برتر فوتبال ایران، به تساوی دست یافت. به نظرم هر 2 تیم در 
این دیدار تحت تاثیر جو مسابقه بودند و استرس در ساق پای 
بازیکنان مشهود بود. یکسری از بازیکنان پرسپولیس در کسب 
این تک امتیاز و فرار از شکست موثر بودند. از نظر من جذابیت 
کثری  که با حمایت حدا این مسابقه تنها روی سکو ها بود 
کتور یک تیم  گران ورزشگاه از سکوت نجات یافت. ترا تماشا
پرطرفدار است و این بازی با استقبال زیاد هواداران این تیم همراه 
بود. این بازی از هر لحاظ هیجان انگیز بود، اما متاسفانه درون 
زمین جذابیت بالایی نداشت. سرخپوشان روی یک اشتباه گل 
گر استرس  خوردند و بعد توانستند آن را جبران کنند که از نظر من ا
این دیدار نبود پرسپولیس به یک نتیجه قابل قبول تر می رسید. 
یکسری از بازیکنان در کسب این تک امتیاز از خانه حریف موثر 
ظاهر شدند. الکسیس گندوز در این مسابقه نشان داد که چگونه 
سنگربانی است و خیال هواداران را از بابت دروازه راحت کرد. به 
نظرم گندوز به اندازه سیو های فصل گذشته بیرانوند در این بازی 
سیو داشت اصلی ترین عامل برای نگه داشتن پرسپولیس در این 
بازی بود. ایوب العملود در این مسابقه ما را سرفراز کرد. او الماس 
سرخپوشان است و امیدوارم دلار های قطری از او دور باشد. 
سعید صادقی طی 2 بازی اخیر عملکرد چشمگیری داشته و باید 
به او بیش از این بها داده شود. فرشاد احمدزاده و اورونوف دیگر 
ستاره های پرسپولیس در این مسابقه بودند. قطعاً تا هفته های 
کتیک و هماهنگی لازم را به دست می آورد و  آینده پرسپولیس تا
گردان گاریدو خواهیم  در آن زمان شاهد برد های پی در پی شا
بود. فصل گذشته نیز ابتدا پرسپولیس با همین منوال نتایج 
سینوسی دریافت می کرد و صدر جدول را تا هفته های طولانی 
از دست داده بود، اما سپس توانستند قهرمانی لیگ را به دست 
بیاورند. چیزی که همواره باعث می شود پرسپولیس مقابل 
مدعیان تن به شکست ندهد تجربه و بزرگی بازیکنان و باشگاه 
است. برای سرخابی ها در ادامه همه بازی ها سخت خواهد بود و 
هر تیمی که مقابل آن ها قرار بگیرد می خواهد 100درصد توانش را 
بگذارد. به نظرم جذابیت لیگ هفته به هفته بالاتر خواهد رفت. 
به نظر من داوری خوب بود و چه به نفع پرسپولیس باشد و چه به 
ضرر به نظرم ورود تکنولوژی کمک داور ویدئویی به فوتبال ایران 
کمک خواهد کرد. طبق تصاویری که ما دیدیم اخراج سروش 
رفیعی درست بود. همواره نبود این تکنولوژی باعث شده بود 
تا پرسپولیس متضرر شود و یا سایر تیم ها به مشکل بخورند که 
خدا را شکر در این فصل این مشکلات وجود نخواهد داشت. 
در هر صورت به شخصه معتقدم که پرسپولیس از 10 نفره شدن 
خاطرات خوشی دارد و هر موقع این تیم یک یار از دست می دهد 
ک تر می شود. پرسپولیس 8 نفره هم شود باز هم قدرت  خطرنا
همیشگی را دارد. ورزشگاه آزادی را در گذشته طی دو سال و 8 
کنون 10 سال است که می خواهند یک قسمت  ماه ساختند، اما ا
این ورزشگاه را ترمیم کنند. اینکه سرخ پوشان استراحت کافی را 
ک به تهران  نداشته اند باید توجه کرد. پس از بازی با ذوب آهن از ارا
کتور به تبریز رفتند که این  آمدند و دوباره برای دیدار مقابل ترا
خودش دلیل محکمی برای ضعف بدنی بازیکنان خواهد بود. این 
سو مدیریتی باعث شده تا سرخپوشان به دردسر بیفتند. امیدوارم 
مدیریت باشگاه فکری به حال این موضوع کند چرا که این مشکل 
در آینده دودش در چشم هوادار خواهد رفت. بابت تک امتیازی 
که از تبریز به تهران آوردیم و زحماتی که بازیکنان کشیدند شکر 
می کنم و امیدوارم در بازی های آینده با صلابت تر به میدان برویم. 

ابراهیمی ناصر
کارشناسفوتبال

مرتضایی: ایران گران ترین لیگ فوتسال دنیا را دارد


